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Government

Government ةالإمار

The Necessity Of Government

ةةُ الإماررورض

1- هترإم ف لمعيرٍ يأم ندَّ مبلاةَ ! ورإم قُولُونَ : لاي يم ـ : إنَّ هؤلاءالتَّح ةقَضي ـ ف (لامالّس لَيهع) عل الإمام
الفَاجِر عتتَمسيو ، نموالم.

1- Imam Ali (a.s.) said regarding the arbitration, ‘These [people] say, ‘There is no need for government!’
Indeed there has to be a ruler under whose rule the believer toils and the wicked seeks to make
merry.’[Nahj al-Sa’ada, v. 2, p. 333]

2- فَاجِر أو ر؛ ب يرأم إ النَّاس حلصيلا : (لامالّس لَيهع) عل الإمام.

2- Imam Ali (a.s.) said, ‘No one can straighten people other than a ruler – be he pious or wicked.’[Kanz
al-’Ummal, no. 14286]

3- أو ٍريرٍ بأم نلنّاسِ مدَّ لبلا : إذاً ؟ قَال لنُقَات مقَالُوا : فَل ، ملَيع رظْهيةَ سعاوِيإنَّ م : (لامالّس لَيهع) عل الإمام
.فَاجِرٍ

3- Imam Ali (a.s.) said, ‘Muawiya will prevail over you.’ They asked, ‘Why do you fight [him] then?’ He
replied, ‘People must have a ruler – be he pious or wicked.’[Ibid. no. 14366]

4- منَّهلو ، امضِ حالأر فه‏ِِ ، ول مه‏ِِ ـ : الحل إ ميقولون : لا ح مهو ةورِيرالح ـ ف (لامالّس لَيهع) عل الإمام
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لا الأجيهه‏ُ فغُ الّلبيو ،رافالو ها الفَاجِريف عتتَمسوي ، نموها الميف لمع؛ يةارإم نلنّاسِ مدَّ لبلاارةَ ، وإم قُولُونَ : لاي.

4- Imam Ali (a.s.) said regarding the Haruriyya who say that there is no rule other than Allah’s, ‘The rule
is Allah’s, and there are rulers on earth, but they [retort and] say, ‘There is no government’ – ‘There
must be a government for the people under which the believer toils and the wicked and the unbeliever
seek to make merry, and in which Allah decrees the final outcome.’[Ibid. no. 31567]

الإمام عل (علَيه الّسلام) : لابدّ للنَّاسِ من أميرٍ برٍ أو فَاجِرٍ ، يعمل ف إمرته المومن ويستَمتع فيها الافر ، ويبلّغُ -5
تَرِيحسي ّتح ،ِالقَوِي نيفِ معلضل خَذُ بِهويو ، لبالس بِه نتَأمو ، دُوالع به قَاتَليو ، ءَالف بِه عمجوي ، لا الأجيهه‏ُ فال
.بر ويستَراح من فَاجِرٍ

5- Imam Ali (a.s.) said, ‘The people have to have a ruler over them, be he pious or wicked, under whose
rule the believer toils and the wicked seeks to make merry, and in which Allah decrees the final
outcome, and under which the booty is collected, the enemy is fought, the roads are made safe, and the
weak is protected from the powerful, until the pious rests and the wicked is cast aside.’[Bihar al-Anwar,
v. 75, p. 358, no. 72]

6- تَدُوم تَنف نم خَير لْطانٌ ظَلُومسو ، لْطَانٍ ظَلُومس نم رخَي طُومدٌ حأس : (لامالّس لَيهع) عل الإمام .

6- Imam Ali (a.s.) said, ‘A wild lion is better than an oppressive ruler, while an oppressive ruler is better
than lasting schisms.’[Ibid. p. 359, no. 74]

7- لع ه‏ِِ،فَقَالل إ مح لا : آخَر قَال ه‏ِِ، ثُمل إ مح لا : جِدَ فَقَالسالم لجخَل رد : البختري ال عن أبكنز العم
(علَيه الّسلام) : لا حم إ له‏ِِ «إنَّ وعدَ اله‏ِ حق ولا يستَخفَنَّكَ الّذِين لا يوقنُونَ» ، فَما تَدْرونَ ما يقُول هؤلاء ، يقُولُونَ
فَاجِر أو ر؛ بيرأم إ محلصي لا إنَّه !ا النَّاسهةَ . أيارإم لا : .

7- Abu al-Bakhtari said, ‘A man entered the mosque and said, ‘There is no rule save Allah’s.’ Then
another man said, ‘There is no rule save Allah’s.’ So [Imam] Ali said, ‘There is no rule save Allah’s.
“Allah’s promise is indeed true. And do not let yourself be upset

قَالُوا : هذَا البر فَقَدْ عرفْنَاه ، فَما بال الفَاجِرِ ؟ -8

فَقَال : يعمل المومن ، ويملاء للْفَاجِرِ ، ويبلّغُ اله‏ُ الأجل، وتَأمن سبلُم، وتَقُوم أسواقُم، ويجب فَيىم ، ويجاهدُ
مْنالشَّدِيدِ م نيفِ معلضؤخَذُ لوي ، مكدُوع.



8- By those who have no conviction.”[Qur’an 30:60] For you do not know what these [men] are
saying; they are saying, ‘There [should] be no government’. O People! You are not set straight without a
ruler, be he pious or wicked.’ They replied, ‘We understand about the pious, but what about the wicked?’
He said, ‘[Under whom] the believer toils and the wicked thrives, and Allah decrees the final outcome,
your roads become safe, your markets operate, your booty is collected, your enemy is fought, and your
weak is protected from the powerful from among you.’[Kanz al-’Ummal, no. 31618]

The Rule Of Wicked People

إمارةُ الأشرارِ

رسول اله‏ِ (صلَّ اله علَيه و آله) : إذَا كانَ اُمراؤكم خياركم، وأغْنياؤكم سمحاءكم، وأمركم شُورى بينَم؛ -9
طْن؛ فَبمائسن إل مكوراُمو ،مخَلإكب ماؤكيوأغْن ،مكاررش مراؤكانَ اُما . وإذَا كهطْنب نم مَل رضِ خَيالأر رفَظَه
.الأرضِ خَير لَم من ظَهرِها

9- The Prophet (S) said, ‘When your rulers are the best ones from among you, and the richest people
from among you are the most generous, and your affairs are settled by counsel (shura) between
yourselves, then being above the ground [i.e. life in this world] will be better for you than being under it
[i.e. death]. But when your rulers are the wicked ones from among you, and the richest the most miserly,
and your affairs are left for your women [to settle], then being under the ground will be better for you
than being above it.’[Tuhaf al-’Uqul, p. 36]

The Value of Government

ةةُ الإمارقيم

10- فخْصي وهنْكَ ، ووا معميسوا لعتَمقَدِ اج اجإنَّ الح :قَالو هلَيع خَـلاسٍ إذْ دبع ـ لابن (لامالّس لَيهع) عل الإمام
لااطب فَعأد دّاً أوح يمأنْ اُق هذَا ، إ مرِكأم نم َإل بما أحه‏ِ لَهالا وـ : أم لانَع.

10- Imam Ali (a.s.) said to [‘Abdullah] Ibn ‘Abbas, who entered his tent while he was mending his
sandal, and told him, ‘The pilgrims have gathered to listen to you’ – ‘I swear by Allah, these [sandals]
have more value to me than ruling over you, except for being able to do right and prevent injustice.’[al-
Manaqib li Ibn Shahr ashub, v. 2, p. 101]

نهج البلاغة عن ابن عباسٍ : دخلت عل أميرِ المؤمنين (علَيه الّسلام) بِذي قار وهو يخصف نَعلَه، فقال ل: ما -11



فَعأد قّاً، أوح يمأنْ اُق إ ،مترإم نم َإل بأح ِه‏ِ لَهالو : (لامالّس لَيهع) ا! فَقَالةَ لَهيمق لا : ؟ فَقُلْتلةُ هذَا النَّعيمق
لااطب.

11- Imam Ali (a.s.) asked Ibn ‘Abbas [according to another account], ‘What is the value of this sandal?’
Ibn ‘Abbas said, ‘It is worthless.’ He (a.s.) said, ‘I swear by Allah, it has more value to me than ruling
over you, except for being able to do right and prevent injustice.’[Nahjul Balaghah, Sermon 33]

12- لاو ، يدُهتَفتَس الاكَ ميتوِلا ظُّكَ فح ني دُ ، فَلاعا باسٍ ـ : أمعب ابن َتابِه إلك ـ ف (لامالّس لَيهع) عل الإمام
قح اءيوإح لاطاتَةُ بإم نلو ، يهظاً تَشْتَفغَي.

12- Imam Ali (a.s.) wrote to Ibn ‘Abbas: ‘Do not let your share as a result of your rule be wealth that you
derive [personal] gain from, nor rage that you satisfy [by revenge], but [let it be] the killing of injustice
and the revival of equity.’[Bihar al-Anwar, v. 40, p. 328, no. 10]
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